
Parlament České republiky
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA

2007
5. volební období

Z Á P I S

z 1. schůze
podvýboru pro evropské fondy

konané ve čtvrtek 1. února 2007 od 14.30 hod.



Přítomni: prezenční listina

Omluveni: prezenční listina 

Schůzi zahájil předseda podvýboru P. Bratský ve 14.30 hod. Konstatoval, že pozvánky i
podkladové materiály byly všem včas rozeslány a poslanci je mají vytištěné rovněž ve svých
složkách. Dále sdělil, že se dne 8. února od 14.30 hod. zúčastní schůzky s ostatními předsedy
podvýborů,  které  se  zabývají  evropskými  fondy.  Cílem  je  harmonizovat  činnost  těchto
podvýborů.

Pořad schůze:  
1. Volba ověřovatelů podvýboru
2. Sdělení předsedy ke koncepci práce podvýboru
3. Informace Ministerstva pro místní rozvoj ke stavu operačních programů  2007 – 2013  

(materiál zaslán e-mailem)
 4. Různé

K     bodu č. 1
Poslanci jednohlasně zvolili ověřovateli posl. G. Kalábkovou, P. Vanouška a F. 

Siveru /usn. č. 1, hlasování 4-0-0 je zachyceno v příloze/.

K     bodu č. 2
Př.  P.  Bratský přednesl  svou  představu  práce  podvýboru.  Hlavní  náplň  činnosti

podvýboru by se měla soustředit jednak na legislativu a dále na kontrolní činnost, jakou dělají
výbory ve vztahu k vládě. Do těchto oblastí spadá i problematika připravenosti ministerstev a
krajů na čerpání finančních prostředků z evropských fondů. Následně byli  ostatní poslanci
vyzváni, aby se vyjádřili k tomuto bodu a sdělili, zda navrhují činnost výboru rozšířit i o další
oblasti.

Mpř.  P. Vanoušek souhlasil s takto navrženou koncepcí práce podvýboru s tím, že po
čtvrteční  schůzce  s ostatními  předsedy  bude  jasnější  rozdělení  kompetencí  jednotlivých
podvýborů zabývajících se problematikou evropských fondů a pokud by měla zůstat některá
oblast nepokrytá, jistě by bylo vhodné ji přibrat.

Př.  P. Bratský pozval  i  ostatní  členy  podvýboru,  aby  se  společně  s ním zúčastnili
čtvrteční schůzky.

Posl.  F. Sivera informoval ostatní, že je zároveň členem i podvýboru pro regionální
rozvoj a využívání fondů EU a podvýboru pro finanční hospodaření územních samospráv a
pro využívání fondů Evropské unie. Práci výboru pro evropské fondy vidí zejména v přípravě
a propojenosti české a evropské legislativy.

Mpř.  P. Vanoušek se dotázal na hodnotu výstupu podvýboru – kam budou směřovat
jednotlivá usnesení a kdo se jimi bude zabývat?

Př.  P.  Bratský odpověděl,  že  usnesení  budou  postupována  výboru  pro  evropské
záležitosti a dále Sněmovně jakož i příslušným ministerstvům.

K     bodu č. 4
Př.  P. Bratský navrhl  pravidelný  termín  pro  setkávání  podvýboru  na  každý  druhý

čtvrtek zasedání Sněmovny od 14.00 hodin. Kromě toho je možné, že podle potřeby svolá
podvýbor operativně i v jiném termínu. K tomuto bodu přijali poslanci usnesení /usn. č. 2,
hlasování 4-0-0 je zachyceno v příloze/.
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K     bodu č. 3
Posl.  F. Sivera se  v kontextu  materiálu  zaslaného Ministerstvem pro místní  rozvoj

dotázal  na připravenost  čerpání  z evropských fondů v roce  2007.  Dále  uvedl,  že  stupnice
uvedené  v tabulkách  nemají  žádnou  vypovídající  hodnotu  a  celý  materiál  se  týká  jen
administrace.  Proto by bylo  dobré,  aby si  podvýbor vyžádal  nový,  rozšířený materiál,  ve
kterém by byly tabulky lépe rozpracovány.

Př. P. Bratský poukázal na základě materiálu na velké disproporce v rámci ČR. Chce
v tomto smyslu informovat hejtmany jednotlivých krajů a zároveň jim materiál Ministerstva
pro místní rozvoj postoupit pro informaci.

Posl.  P. Sivera dále poznamenal,  že nejsou dostupné webové stránky k jednotlivým
operačním programům, což způsobuje špatnou orientaci zejména pro veřejnost.

Př. P. Bratský řekl, že každé ministerstvo by mělo mít na svých webových stránkách
ukázkové projekty, aby měla veřejnost jasnou představu, jak mají projekty vypadat. Na závěr
poděkoval všem za účast a ukončil schůzi.

Schůze skončila v 15.05 hod.

/zapsala Kristýna Jindráková/

Gabriela Kalábková v. r. Petr Bratský v. r.
ověřovatelka podvýboru                  předseda podvýboru
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